
 

 

 
 

 

Vandaag is een belangrijke dag voor de Europese eenheid.  
 
Het Europees Parlement had vanochtend de eer om president Zelensky te 
mogen ontvangen, die de moed en veerkracht van het Oekraïense volk 
verpersoonlijkt. President Zelensky sprak vandaag tot de leden van het Europees 
Parlement, maar zijn boodschap werd in heel Europa gehoord. Het was een 
krachtige boodschap van eenheid. President Zelensky herinnerde eraan dat de 
strijd voor Oekraïne niet alleen om grondgebied gaat, maar ook om het 
verdedigen van onze waarden.  
 
Het is een jaar geleden dat Rusland het soevereine en onafhankelijke Oekraïne 
is binnengevallen. Wij hebben laten zien dat we solidair zijn met het Oekraïense 
volk, en daar kunnen we trots op zijn. 
 
Helaas woedt de oorlog in Oekraïne nog steeds. We moeten voorkomen dat 
oorlogsmoeheid optreedt, want dat is waar Rusland op hoopt. Rusland wil dat 
ons geduld op raakt en dat we het ons niet meer kunnen veroorloven om 
Oekraïne te steunen.  
 
Maar Oekraïne heeft nog altijd meer steun nodig.  
 
Oekraïne heeft wapens nodig. En in de volgende fase van de oorlog zullen 
zwaardere wapens geleverd moeten worden. We moeten overwegen om tanks, 
straaljagers en langeafstandsverdedigingssystemen te sturen, maar dat moet 
wel snel gebeuren. Er is nu geen tijd om achterover te leunen. 
 
Alleen door snel te handelen kunnen we de vrede bespoedigen. Vrede en 
waardigheid. Vrede en vrijheid. Vrede en gerechtigheid.  
 
Oekraïne ís Europa. Vorig jaar hebben we het historische besluit genomen om 
Oekraïne en Moldavië de status van kandidaat-lidstaat te verlenen. Dat was niet 
alleen een symbolisch besluit, maar ook een duidelijk signaal dat Oekraïne 
thuishoort in de Europese Unie. We moeten daarom bereid zijn om de daad bij 
het woord te voegen. Oekraïne heeft opmerkelijke vooruitgang geboekt met het 
doorvoeren van hervormingen. Ik hoop dan ook dat de 
toetredingsonderhandelingen snel van start kunnen gaan, zodra Oekraïne aan 
alle noodzakelijke criteria voldoet. 
 



 

 

 
 

Het afgelopen jaar hebben we ook laten zien dat we samen de problemen 
kunnen oplossen die zich voordoen als grote groepen mensen van huis en haard 
verdreven worden. We hebben laten zien dat we daartoe in staat zijn. 
 
Jaar na jaar, en zittingsperiode na zittingsperiode, is migratie een aanhoudende 
uitdaging, waarvoor we nog altijd geen duurzame oplossing hebben kunnen 
vinden.  
 
Ik snap dat landen in de verleiding kunnen komen om in hun eentje stappen te 
ondernemen. Dit past in het straatje van autocraten, en cynici proberen hier op 
in te spelen. Maar juist op deze moeilijke momenten moeten we die verleiding 
weerstaan.  
 
Wat ik wil benadrukken is, dat er uitdagingen zijn waarvoor een Europees 
antwoord nodig is. Ook voor zulke complexe uitdagingen kunnen we 
antwoorden vinden die veel structureler zijn dan lapmiddelen voor de korte 
termijn. 
 
En er is ook al een plan, in de vorm van het Europees pact inzake immigratie en 
asiel.  
 

 Er is de laatste tijd veel gesproken over het versterken van onze 
buitengrenzen, en dat is begrijpelijk. Maar we moeten niet vergeten dat 
we deze problemen nu al kunnen aanpakken zonder de integriteit van het 
Schengengebied aan te tasten, door een akkoord te bereiken over de 
verordening asielprocedures en de screeningverordening. 
 

 We hebben ook gesproken over het oplossen van de problemen van 
secundaire bewegingen en praktische solidariteit. Ook hiervoor zijn 
oplossingen mogelijk door overeenstemming te bereiken over Eurodac en 
over de verordening asiel- en migratiebeheer.  
 

 Verder hebben we gesproken over de externe dimensie en over onze 
samenwerking met belangrijke derde landen. Deze onderwerpen komen 
ook al aan bod in de verordening asiel- en migratiebeheer.  In dit verband 
moet ook gekeken worden naar veilige terugkeer. Er worden nog te 
weinig mensen teruggestuurd naar veilige landen. Dat is moeilijk uit te 
leggen aan de burgers. Maar wij kunnen hier samen wat aan doen. We 
kunnen ervoor zorgen dat de middelen worden besteed aan degenen die 
daar het meest behoefte aan hebben.  



 

 

 
 

 
 Het migratiepact kan zelfs verder gaan dan al deze onderwerpen. In het 

pact worden ook maatregelen voorzien om te reageren op crisissituaties, 
situaties van overmacht en andere onvoorziene omstandigheden.  

 
Daarom mogen we onze aandacht niet laten verslappen en moeten we er aan 
blijven werken om nog vóór het einde van deze zittingsperiode de hervorming 
van het wetgevingskader voor asiel en migratie af te ronden.  
 
Het Europees Parlement en de vijf roulerende voorzitterschappen van de Raad 
hebben in september vorig jaar aan de Europese burgers beloofd dit te zullen 
doen. We moeten deze belofte waarmaken zonder ons door bijzaken te laten 
afleiden. 
 
Er is echt geen tijd te verliezen. Daarom is het van het grootste belang dat de 
onderhandelingen tussen de twee medewetgevers de komende maanden van 
start gaan, zodat er voldoende tijd is om het juiste evenwicht te vinden tussen 
een humane en eerlijke aanpak voor degenen die bescherming zoeken, en 
strenge regels voor degenen die niet in aanmerking komen, en voor degenen die 
erop uit zijn de kwetsbaarste groepen uit te buiten.  
 
Maar u weet net als ik dat migratie slechts een van de uitdagingen is waarmee 
Europa momenteel wordt geconfronteerd. In deze tijd van wereldwijde 
instabiliteit, hoge inflatie en hoge energieprijzen, waarin industrieën en 
huishoudens moeite hebben het hoofd boven water te houden, moeten we 
onze grootste troef inzetten.  
 
Dit jaar bestaat de eengemaakte markt 30 jaar. In die 30 jaar heeft deze markt 
mensen, bedrijven en consumenten meer voordelen opgeleverd dan we ooit 
hadden kunnen dromen. De grootste interne democratische markt ter wereld 
heeft onze positie in de wereld versterkt. Ook in tijden waarin onze Europese 
aanpak in twijfel wordt getrokken. We geven wereldwijd nog altijd de toon aan, 
omdat onze manier van werken, met open samenlevingen en open markten, 
resultaat oplevert.  
 
Europa heeft heel veel te bieden en daar kunnen we op voortbouwen. We 
moeten de investeringen in Europa opvoeren, de Europese economie weer 
stabiel laten groeien en onze industrieën nog concurrerender maken. We 
hoeven het wiel niet opnieuw uit te vinden, maar we kunnen gewoon 
gebruikmaken van NextGenerationEU, omdat dat succesvolle instrument 



 

 

 
 

klaarstaat en ingezet kan worden. In dit verband moet ook het MFK worden 
herzien, om ons in staat te stellen middelen te herverdelen en toe te wijzen aan 
beleidsgebieden die minder belangrijk leken op het moment dat over het MFK 
onderhandeld werd.  
 
Vorige week nog werd gemeld dat energie- en elektriciteitsbedrijven in 2022 
recordwinsten hebben geboekt. We moeten daarom zo snel mogelijk werk 
maken van de invoering van een belasting op uitzonderlijke winsten.  
 
Ik weet dat hierover al eerder een besluit is genomen, maar als we zien dat er 
zo’n 40 miljard euro aan extra inkomsten is binnengehaald door één bedrijf, in 
een tijd waarin burgers en bedrijven steun hard nodig hebben, is het duidelijk 
dat er nog veel te veel bedrijven hiermee wegkomen.  
 
Volgens de laatste prognoses zal de Europese Unie in de komende 5 jaar meer 
nieuwe hernieuwbare energie kunnen inzetten dan in de afgelopen 20 jaar. Het 
feit dat deze energietransitie absoluut noodzakelijk is, vormt geen bedreiging, 
maar een kans.  
 
Vanochtend heeft het Parlement gestemd over de EU-gasverordening en over 
het laatste grote dossier van het “Fit for 55”-pakket, de richtlijn energieprestatie 
van gebouwen. De voorbereiding van het regelgevingskader dat nodig is voor de 
transitie waarover wij in de Europese klimaatwet overeenstemming hebben 
bereikt, is daarmee zo goed als afgerond.  
 
Wij moeten als Europese Unie inzetten op een wereldwijd concurrentievoordeel 
door vast te houden aan onze democratische waarden en door onze 
klimaatagenda uit te voeren met behulp van een op maat gesneden 
regelgevingskader.  
 
En daarmee geldt wat ik in december heb gezegd nog steeds: we moeten niet 
terechtkomen op het hellende vlak van het protectionisme, de zogenaamde 
“race to the bottom”. We hoeven ons ook niet achter muren te verschansen. 
Onze economie is in de loop der jaren juist gegroeid omdat we een 
tegenovergestelde weg hebben ingeslagen. 
 
Onze manier werken levert resultaat op. 
 
Dat geldt ook voor ons streven naar meer integriteit, onafhankelijkheid en 
verantwoordingsplicht van onze instellingen. Wat dat betreft kan ik u meedelen 



 

 

 
 

dat wij gisteravond de eerste maatregelen op dit gebied hebben genomen en ik 
ben ervan overtuigd dat wij het vertrouwen in het Parlement en het Europese 
project zullen herstellen. 
 
Tot slot wil ik graag een eerbetoon brengen aan Nicos Anastasiades - die 
binnenkort na 10 jaar als president van Cyprus afscheid zal nemen. Ik wil u van 
ganser harte danken voor uw inzet voor ons Europese project, voor de vrede en 
voor alles wat u de afgelopen tien jaar heeft bereikt voor de stabiliteit in de 
regio. Voor uw opvolger zal het niet makkelijk zijn uw voorbeeld te volgen.  
 
Dank u wel. 
 


